
 

IDROTTSFÖRVALTNINGEN 
 

TJÄNSTEUTLÅTANDE 
SID 1  

2012-08-14 

IDN 2012-08-28 

Nr 4 
 

Box 8313, 104 20 Stockholm. Götalandsvägen 230, hus 25 

 

yvonne.zellman@stockholm.se www.stockholm.se/idrott 
 

Handläggare: Yvonne Zellman 

Telefon: 508 28 482 

 

 

 

Till 

idrottsnämnden 

 

Anmälningsärenden 

 

 

a) Förteckning över inkomna skrivelser till idrottsnämnden (meddelandelista) 

2012-05-30 – 2012-08-14 

 

b) Mindre våld för pengarna. Kontorsyttrande över remiss från kommunstyrelsen 

av remiss av betänkande SOU 2012:23 

 

c) Protokoll från Stockholms idrottsnämnds och Stockholm Globe Arena 

fastigheter AB:s råd för funktionshinderfrågor 2012-05-29 och 2012-06-19  

 

d) Delegationsbeslut (resa) 

 

e) Granskningsrapport Spånga Tennis- och bordtennisklubb  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



TJÄNSTEUTLÅTANDE 
IDN 2011-12-20 

Nr 4  

 

 

 

 

  



TJÄNSTEUTLÅTANDE 
IDN 2011-12-20 

Nr 4  

 

 

 

 

Handläggare: Jan Grönqvist 

Telefon: 08-508 27 629 

MINDRE VÅLD FÖR PENGARNA (SOU 2012:23) 
Yttrande över remiss från kommunstyrelsen  

 

 

 

 

Marina Högland    

T.f. förvaltningschef                                     

    

                                                               

Remissen 

Kommunstyrelsen har skickat ut en remiss av betänkandet Mindre våld för pengarna (SOU 

2012:23).  Kommunstyrelsen begär ett kontorsyttrande från idrottsförvaltningen senast den 

14 juli.  

 

Sammanfattning 

Idrottsförvaltningen är positiv till utredningens förslag för att minska våldet i samband med 

idrottsarrangemang. Förvaltningen vill särskilt framhålla betydelsen av åtgärder för att för-

bättra säkerheten runt och på arenorna. Strategin är en handlingsplan där problemen definie-

ras, liksom de åtgärder som berörda parter är beredda att ansvara för.  

 

Själva sammansättningen av parterna ger en bild också av de åtgärder som måste vidtas. 

Klubbarnas deltagande är centralt. Men det är också insatserna från kommunerna och de 

rättsvårdande myndigheterna, inte minst därför att våldet i samband med matcher är bredare 

än bråk relaterat till själva sporten. Metoden för att nå målet är ett förpliktande engagemang 

från var och en och tätast möjliga samverkan. 

 

Bakgrund 

Program Supporter är ett nätverk av fältassistenter och ungdomarbetare inom Stockholms 

stad. Samordningsansvaret för Program Supporter finns på idrottsförvaltningen. Uppdraget 

innebär socialt förebyggande fältarbete och gängbearbetning på och omkring stadens idrotts-

arenor. Program Supporter ingår som en av flera aktörer inom den nationella strategin mot 

Till 

Rotel III 
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våld i samband med fotboll och ishockey. De trygghetsskapande insatserna är väl etablerade 

i samband med stadens idrottsevenemang. Stadens fältassistenter, polismyndigheten och id-

rottsklubbarnas säkerhetsavdelningar har etablerat kontakter och kunnat dra nytta av varand-

ras information och erfarenheter i arbetet med att stävja supportervåldet.  

 

Stockholms stad är genom idrottsförvaltningen med i Riksidrottsförbundets (RF) samordnin-

gsgrupp för supporterkultur samt i den nationella samordningsgrupp där 21 olika parter ingår 

idag.  

 

Förvaltningens synpunkter 

Publikintresset för allsvensk fotboll är stort och de anläggningar som finns tillgängliga för 

klubbarna uppvisar brister både vad gäller kapacitet och säkerhet. Med tanke på de omfattan-

de investeringarna i idrotts- och evenemangsanläggningar i Stockholmsområdet är det väl-

komnande att tryggheten kring idrotten förstärks, och att det bedrivs ett samlat grepp för en 

ny och positiv supporterkultur. 

 

Under år 2011 har rekryteringen av unga risksupportrar avstannat. Denna bild delar även fle-

ra av Program Supporters samverkansparter i det förebyggande arbetet med stadens ungdo-

mar. Det förtjänar att understrykas att det är de koordinerade insatserna som är helt avgöran-

de för framgång.  

 

Delbetänkandet ”Mindre våld för pengarna” är ett viktigt steg mot en nationell åtgärdsplan. 

Idrottsförvaltningen vill särskilt framhålla vikten av att utveckla arbetet med och samverkan 

kring arenasäkerheten. I strategin har en översyn av arenornas utformning och utrustning in-

gått. När det gäller de fysiska förutsättningarna är det viktigt att utrymmen finns för nödvän-

diga säkerhetsåtgärder och att in- och utpasseringarna vid arenorna går smidigt. En väl fun-

gerande kameraövervakning är en viktig teknisk förutsättning. Inför uppförandet av nya are-

nor åtar sig arenaägarna att se till att de fysiska och tekniska förutsättningarna är de bästa 

tänkbara, vilket har en stor betydelse för att påverka möjligheterna att upprätthålla ordningen 

vid matcherna.     

 

Idrottsförvaltningen och Stockholms stad är genom Program Supporter aktiva i det förebyg-

gande arbetet för att stävja våldet i samband med idrottsarrangemang. Arbetet innebär att ak-

tivt delta vid och omkring stadens elitarrangemang för att stödja ungdomar och bedrivs i ett 

nära samarbete med polisen. I delbetänkandet som nu föreligger behandlas inte de förebyg-

gande insatserna närmare utan utredarens avsikt är att återkomma till dessa aspekter i slutbe-

tänkandet. Idrottsförvaltningen kommer därför att mer utförligt att redogöra för erfarenheter 

och kommentera utredarens förslag till förebyggande insatser i samband med slutbetänkan-

det. 

 

________ 
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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMNDS OCH      PROTOKOLL NR 

4/2012 

STOCKHOLM GLOBE ARENA FASTIGHETER AB        

RÅD FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR 

 

Tid: Tisdagen den 29 maj 2012, klockan 14.30 – 16.30 

 

Plats: Rökerigatan 8, Globen 

 

Justerat: 2012-06-08 

 

 

 

  

Eva Söderbärj 

 

  Petra Sundström  

  Sekreterare 

 

Jan Delvert    

 

 

 

Ledamöter: 

Dolores Back    NHR ordförande 

Eva Söderbärj    FUB vice ordförande 

Boris Samuelsson  SRF 

Jan Delvert   RTP 

Gunnar Hellberg  R 

Nils Ander    STHIF  adjungerad  

 

Anmält förhinder: 

Therese Rudolfsson  DHR 

 

Tjänstemän vid idrottsförvaltningen & SGA: 

Per-Arne Carlsson, SGA 

Petra Sundström, idrottsförvaltningen, sekreterare  
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Inbjuden gäst: 

Michael Lundahl 

 

  

§ 21 

Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 

Handikapprådet beslutar att fastställa dagordningen enligt förvaltningens förslag. 

 

§ 22  

Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 

Ordförande för dagens möte är Eva Söderbärj och Jan Delvert utses att justera 

protokollet. 

 

§ 23 

Inbjuden gäst 
Michael Lundahl, ansvarig för de kommersiella lokalerna under Stockholmsarenan, visade 

oss ritningar och informerade om innehållet. De kommersiella lokalerna ligger i gatuplanet 

och är tänkt att locka allmänheten före och efter evenemang på Stockholmsarenan. Det rör 

sig om 12 000 kvm som ligger i gatuplanet samt ett mindre övre plan som nås både med 

trappa och hiss. Gatuplanet planeras innehålla en nattklubb med en livescen för mindre spel-

ningar, minigolf, korvrestaurang, ett bryggeri samt en 5D biograf. Det övre planet får ett 

café, en korvrestaurang och personalutrymmen. Ingenting är ännu helt satt i sten. Detaljpla-

nen ska vara klar till oktober månad och därefter ska produktionen gå igång.  

 

§ 24 

Aktuella frågor från Globen och SGA Fastigheter 
Det har varit en hel del rykten och tidningsartiklar om förseningar med den nya arenan. Per-

Arne kunde dock informera rådet om att ett möte har hållits med PEAB angående allt detta 

och Stockholmsarenan kommer att vara klar den 20 juli 2013.  

På höstens möte den 2 oktober planeras för en rundtur i Stockholmsarenan. 

 

§ 25 

Utbildningar 
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Den 16 maj gjordes en tillgänglighetspakt med bostadsbolagen i Stadshuset. Eva och Dolly 

närvarade. 

Den 31 maj anordnar HSO en träff för att tala om tillgänglighetsmiljonen där HSO fått ta del 

av 700,000.  

HSO anordnar en paneldebatt om skolfrågor den 4 juni kl 18-20 i ABF huset. Lotta Edholm 

och Ewa Samuelsson kommer att delta.  

 

§ 26 

Kommande sammanträden 
Kommande sammanträden blir enligt följande: 

Tillsammans med idrottsförvaltningen – 19 juni, 4 sept, 30 okt, 27 nov och 4 dec. 

Tillsammans med SGA – 2 oktober. 

Ny starttid för samtliga möten blir 14:30 framöver.  

 

§ 27  

Övriga frågor 
Uppläsning av det mejl Petra vidarebefordrade från Åke angående en modullösning för 

Sommarslottet. Vidare diskussion på nästa möte. 

 

Nils undrade vad som hände med den ansökan som Åke och Olle skulle skriva till Ewa 

Samuelsson angående pengar för Beckis och Sommarslottet. Dolly och Petra uppdaterade i 

den mån de kunde men Åke får berätta mer utförligt på nästa möte. 

 

En fyllnadsnominering har inkommit ifrån HSO. Thomas Spogardh från SDF, Stockholms 

Dövas Förening, blir ny ledamot till hösten. Ett välkomnat tillskott. 
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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMNDS OCH       PROTOKOLL NR 

5/2012 

STOCKHOLM GLOBE ARENA FASTIGHETER AB        

RÅD FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR 

 

Tid: Tisdagen den 19 juni 2012, klockan 14.30 – 16.30 

 

Plats: Sammanträdesrum Stockholm, Götalandsvägen 230 hus 25, Älvsjö 

 

Justerat: 2012-06-28 

 

 

 

  

Dolores Back 

 

  Petra Sundström  

  Sekreterare 

 

Boris Samuelsson    

 

 

 

Ledamöter: 

Dolores Back   NHR ordförande 

Eva Söderbärj   FUB vice ordförande 

Boris Samuelsson SRF 

Jan Delvert  RTP 

Gunnar Hellberg R 

Nils Ander   STHIF adjungerad  

 

Anmält förhinder: 

Therese Rudolfsson  DHR 

 

Tjänstemän vid idrottsförvaltningen: 

Olof Öhman, förvaltningschef 

Åke Roxberger, avdelningschef planeringsstaben 

Malin Bernt, samordnare Fritid för alla, staben för idrott och folkhälsa 

Lennart Öström, assistent  

Petra Sundström, sekreterare  

 



TJÄNSTEUTLÅTANDE 
IDN 2011-12-20 

Nr 4  

 

 

 

 

  

  



TJÄNSTEUTLÅTANDE 
IDN 2011-12-20 

Nr 4  

 

 

 

 

§ 28 

Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 

Handikapprådet beslutar att fastställa dagordningen enligt förvaltningens förslag. 

 

§ 29  

Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 

Ordförande för dagens möte är Dolores Back och Boris Samuelsson utses att 

justera protokollet. 

 

 

§ 30 

Information från förvaltningen 

a. Sommarslottet 

Diskussion kring den modullösning som föreslagits av fastighetskontoret och som rådet fått 

vidaresänt till sig tidigare. Originalet är framtaget för Långsjöbadet och kommer behöva en 

del omritningar. Vår arkitekt Ulf Sankell har fått i uppdrag att titta på ritningen. Åke hade 

tagit fram en skiss över hela området och vi gick igenom vilka byggnader som finns på 

området i dagsläget och vart det nya är tänkt att stå. 

Vidare diskuterades bastun som ej längre är brukbar men anses viktig att restaurera.  

Vidare fördes diskussion kring behovet av upprustning av motionsspåret längs med 

Talludden. Förslagsvis kanske man här kan bygga ett löpspår för synskadade.  

 

Beslut togs i enlighet med vad som tidigare diskuterats på möte med Ewa Samuelsson att en 

ansökan om tillgänglighetspengar ska skickas. Även basturenoveringen medtas i denna.  

 

b. Uppföljning av förvaltningens funktionshinderpolitiska mål 

Vi gick igenom de aktiviteter vi satt under varje mål och hur långt vi kommit med dem. Här 

följer en uppräkning av målen och aktiviteterna. Efter varje mål redovisas hur vi ligger till.  

 

1. Alla ska kunna förflytta sig, vistas i och använda Stockholms stads inne- och utemiljö 

- Upprätta ett tillgängligt utegym för personer med rörelsebegränsning i Sköndal 

- Installera en hiss i Högdalens sim- och idrottshall 

- Översyn över tillgänglighet när det gäller utrymning i sim- och idrottshallar 
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De två första aktiviteterna är avklarade. Angående det sistnämnda saknar vi ännu bekräftelse 

på huruvida utrymningsvägarna på Skärholmen sim- & idrottshall ännu är åtgärdade. 

2. Alla ska kunna få information och kommunicera utifrån sina förutsättningar 

- Utbildning för webbredaktörer om hur man skriver enklare, tydligare, mer användar-

fokuserat och lättläst 

- Utveckla strukturen på idrottsförvaltningens del av stadens webbplats så att den blir enklare 

att hitta i och att använda 

- Utveckla rutiner och system för att skapa enhetliga och tydliga skyltar på anläggningarna 

Samtliga tre aktiviteter är avklarade. Det har för förvaltningens webbredaktörer hållits en 

kurs ang. tillgänglighet för webben. Både Malin och Petra deltog i denna kurs. Stadshuset är 

högst ansvariga för stadens webbplats men arbete för en tillgängligare webb har gjorts och 

mer kommer.  

3. Alla ska bemötas med kunskap och respekt och själva vara med och bestämma i 

frågor som gäller honom eller henne 

- Fortsatt utbildning av personalen på simhallarna 

- Utbildning för personal på idrottsanläggningarna (FUTIS – Fritidsanläggningarnas 

underhåll och teknik i Stockholmsområdet) 

Den förstnämnda aktiviteten har gått av stapeln men den sistnämnda är kvar att utföra. 

4. Allas arbetsförmåga ska tas tillvara 

- Ta in minst en person med funktionsnedsättning som praktikant, sommarjobbare eller 

anställning med lönebidrag 

Träffstugan har under året haft en praktikant. Praktikanten i fråga har själv varit besökare på 

Träffstugan när hon var yngre. 

5. Alla ska ges förutsättningar att delta i och tillgodogöra sig fritidsverksamhet 

- Utveckla Fritid för allas hemsida 

- Utveckla samarbetet med Idrottslyftet för särskolan 

- Uppmuntra föreningar att inkludera barn och ungdomar med funktionsnedsättning genom 

det nya föreningsbidraget idrottsbonus  

 

Som Malin berättat på tidigare sammanträde har hon arbetat med att få till en länsövergri-

pande hemsida med alla fritidsaktiviteter samlade och med en enklare och mer variabel sök-

funktion. Det är nu bestämt att 13 kranskommuner kommer delta i arbetet med en gemensam 

hemsida. Den 1 februari 2013 är det tänkt att den nya hemsidan ska lanseras.  

 

Goda nyheter även för de två sistnämnda aktiviteterna. 21 av 36 idrottslyftssamordnare har 

under våren ansökt om bidrag för verksamhet för funktionsnedsatta. Detta i jämförelse med 

endast 2-3 stycken tidigare år. Genom det nya föreningsbidraget Idrottsbonus kommer bl a 

IK Bolton till hösten anordna fäktning i Skanstullshallen för de med neuropsykiatrisk funk-

tionsnedsättning. 
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Till hösten ska vi sätta upp nya aktiviteter att arbeta med under 2013. 

 

c. Åtgärdslistan 

Genomgång av rådets åtgärdslista. Det enda som är kvar är utrymningsvägarna på 

Skärholmens sim- & idrottshall samt en del arbeten på Hellasgården.  

 

Skärholmens sim- & idrottshall ska utrustas med en asfalterad ramp vid utrymningsvägen på 

baksidan mot gränden. Dolly fick i uppgift att åka förbi under sommaren och kontrollera. 

Återrapportering till nästa möte. 

 

Hellasgården saknar ännu en höj- och sänkbar stol till bryggan. Även tidigare förslagna led-

stråk för synskadade saknas vid uppfartsvägar och gångstigar i området. Åke får i uppdrag 

att utreda vart vi ligger i planeringen av dessa tillgänglighetsåtgärder. 

 

Tidigare nedslag i Vällingby sim- & idrottshall kommer säkerligen att åtgärdas när anlägg-

ningen renoveras. Åke kollar med Roger K när detta kommer att ske. Det anses viktigt att 

idrottsförvaltningen får vara delaktiga redan i startskedet så att viktiga tillgänglighets-

aspekter inte förbises. 

 

En fråga väcktes huruvida Skanstullshallen är utrustad med hörselslinga. Vid vårt tidigare 

besök var frågan oklar. Uppföljning till nästa möte huruvida detta är installerat eller ej. 

 

d. Pågående projekt och tillgänglighetsarbeten inom 

idrottsförvaltningens anläggningar 

Entrén till Beckis idrottscenter ska vara klar vecka 35. Poolen ska vara färdigrenoverad till 

november.  

 

Hiss till plan 3 i Eriksdalsbadet är nu på plats och så är även entréhissen.  

 

b. Övrig information 

Åke informerade om den nya omorganisationen som väntas till hösten. En del staber för-

svinner och det bildas tre avdelningar; drift, verksamhetsstöd och en strategisk. Till hösten 

vet vi mer hur detta landat och informerar då vidare. 

 

Olle berättade om det idrottspolitiska programmet som nu är ute på remiss. Lennart ser till 

att rådet får exemplar i pappersformat.  

 

Förvaltningen får se över med kommunikationsstaben hur sändningslistorna fungerar så att 

rådet inte missar viktig information eller inbjudningar till aktiviteter. Detta med anledning av 

att rådet glömdes bjudas in till jubileumsfesten på Stadion. Rådet vill även finnas med för 
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utskick av handlingar inför nämndsammanträden samt nämndprotokoll. Förvaltningen får i 

uppdrag att se över utskickskanaler så rådet finns med per automatik framöver. 

 

 

§ 31 

Utbildningar 
Den 3 oktober anordnar Fritid för alla seminarium på Eriksdalsbadet. Förmiddagen är vigd 

för chefer men eftermiddagen kommer vara öppen för alla. Inbjudan kommer.   

 

 

§ 32 

Kommande sammanträden 
Kommande sammanträden blir enligt följande: 

Tillsammans med idrottsförvaltningen – 4 sept, 30 okt, 27 nov och 4 dec. 

Tillsammans med SGA – 2 oktober. 

Ny starttid för samtliga möten blir 14:30 framöver.  

Den 27 november beger vi oss ut på rundtur i Västerort. Buss är beställd till Fleminggatan 4 

kl 12:00 och är åter senast 16:30. 

 

 

§ 33 

Övriga frågor 
I Gubbängshallen finns nedfällda ledstråk som KHR finansierat vid entré och entréhall som 

leder till både dam- och herrsidan. Problem med smygtittande in på damsidan har gjort att 

man satt upp en utfällbar skärmvägg i entréhallen. Den är alltså utfälld ibland och ibland 

inte. Då den är utfälld går den rakt över ledstråket. Behovet att sätta stopp för smygtittandet 

har man största respekt och förståelse för men det är inte acceptabelt att detta påverkar till-

gänglighetsanpassningarna. Åke tar upp med Linda kring hur detta bäst kan åtgärdas. 
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